



SVENSKA ARKEOLOGISKA SAMFUNDET

Protokoll från styrelsemöte

Onsdag 20 juni 2018 kl. 13.00–16.00.

Institutionen för arkeologi och antikens kultur, Stockholms universitet. Plan 3, föreläsningssalen.

Närvarande

Ingrid Berg (ordförande), Sophie Bergerbrant, Åsa Berggren, Fredrik Ekengren, Lars Ersgård, Alison Klevnäs, Åsa M Larsson, Per Nilsson.

Frånvarande

Thomas Eriksson, Sven Kalmring, Stella Macheridis, Anna Tornberg, Clas Ternström.

§ 1 Mötets öppnande

Ordförande förklarade mötet för öppnat.

§ 2 Godkännande av dagordning

Dagordningen godkändes.

§ 3 Val av mötessekreterare och justeringsperson

Fredrik Ekengren valdes till mötessekreterare och Sophie Bergerbrant till justeringsperson.

§ 4 Föregående mötesprotokoll

Föregående mötesprotokoll cirkulerade och lades därefter till handlingarna.

§ 5 Current Swedish Archaeology (CSA)

Redaktörerna Alison Klevnäs och Sophie Bergerbrant redogjorde för arbetet med CSA. Överlämningen från de tidigare redaktörerna pågår och är i stort sett klar, och de nuvarande redaktörerna arbetar för tillfället med att finna en keynote till 2018-års nummer, och deadline för artiklarna är i september. Alison Klevnäs kommer att författa en call for papers som vi alla ombeds sprida för att få in så många bidrag till 2018-års nummer som möjligt. Dock står CSA fortfarande utan finansiering. Pengar har sökts från Berit Wallenbergs stiftelse, och redaktörerna förbereder en ansökan till *Nordisk publiceringsnämnd för humanistiska och samhällsvetenskapliga tidskrifters stöd (NOP-HS)*.

Alison Klevnäs redogjorde även för *LOA 1018*, en konferens om Licenser och Open Access vid Kungliga Biblioteket den 1 juni, som hon bevisade för Samfundets räkning. Vid konferensen diskuterades hur Open Access-landskapet ser ut i Sverige och utomlands och hur Sverige kommer att diskutera detta framöver. Bland annat berördes uppsägningen av Elsevier, och hur mycket tilldelning de vinstdrivande förlagen kommer att kunna få av de statliga anslagen i framtiden.

Styrelsen betonade att CSA måste bli Open Access, eftersom det är ett ökat krav bland många forskare—framförallt de vars forskning finansierats av Vetenskapsrådet. Styrelsen diskuterade

även möjligheterna att ta bort embargo-perioden på 6 månader, då det skulle ge oss möjlighet att hävda Gold Open Access som i sin tur är en förutsättning för vissa anslag. Därtill diskuterade styrelsen för- och nackdelar med ett eventuellt byte av förlag och en övergång till en helt digital upplaga.

Skattmästare Åsa M Larsson betonade att vi måste finna en ekonomisk lösning under det närmaste året, och styrelsen gav henne i uppdrag att undersöka de ekonomiska konsekvenserna för olika scenarier.

Styrelsen gav redaktörerna i uppdrag att kontakta VR för någon form av återkoppling och motivering till varför vår ansökan om finansiering nekades.

Styrelsen gav även redaktörerna i uppdrag att se över texterna om CSA på hemsidan i förberedelse för en ansökan till NOP-HS, samt att söka ytterligare, nordiska, redaktörer till tidskriften.

Styrelsen beslutade att följa upp arbetet med CSA på kommande möten som en återkommande punkt.

§ 6 Ekonomi

Skattmästare Åsa M Larsson redogjorde för det ekonomiska läget. Styrelsen beslutade att inte revidera föreliggande budget, trots osäkerheterna kring CSA. Tidskriften går i tryck nästa år och det finns pengar att betala förslagssystem, språkgranskning, layout och tryck för det kommande numret. Vad gäller arkeologicaféerna så bör vi intensifiera marknadsföringen under hösten 2018 samt förtydliga att belopp mellan 1000–7000 kr kan sökas. Styrelsen ger Åsa Berggren i uppdrag att uppdatera informationsmaterialet.

Åsa Berggren informerade att Markus Fjellström nu mottagit det omfördelade bidraget från Tengborgs stipendium, vilket styrelsen beslutade vid det konstituerande mötet den 2 maj 2018.

§ 7 Etiska riktlinjer och #utgrävningpågår

Styrelsen diskuterade behovet av en ny grupp som tar över arbetet med Samfundets etiska riktlinjer för arkeologisk praxis. Ordförande föreslog att detta arbete, samt Samfundets uppföljning av #MeToo och #utgrävningpågår slås samman i en arbetsgrupp, och även inkluderar samarbete med Sveriges Uppdragsarkeologiska Branschorganisation (SUBO). Därtill föreslog hon att Samfundet anordnar en arkeologisk konferens under 2019 för att uppmärksamma #utgrävningpågår samt diskutera akademisk tillhörighetspolitik och de strukturer och attityder som ligger till grund för ojämlikhet och sexism inom arkeologin. Konferensen ska vara framåtsyftande och utmynna i handlingsplaner och praktiker som kan implementeras av de arkeologiska verksamheterna. Styrelsen ställde sig positiv till dessa förslag.

Styrelsen diskuterade Samfundets potential som neutral värd för dessa frågor, samt Samfundets möjlighet att ta ett samlat grepp om arkeologin som inte riskerar att förstärka eventuella skillnader mellan olika arkeologiska sektorer.

Styrelsen beslutade att tillsätta en arbetsgrupp bestående av Ingrid Berg, Åsa Berggren, Sophie Bergerbrant och Fredrik Ekengren, samt att även skicka ut en förfrågan om deltagande

till frånvarande styrelseledamöter. Styrelsen gav även ordförande i uppdrag att kontakta Annica Ramtröm från SUBo och Liv Nilsson Stutz vid Linnéuniversitetet med frågan om de vill ingå i arbetet och om Linnéuniversitetet kan tänka sig inhysa konferensen.

§ 8 Nya ledamöter och medlemskapsfrågor

Till nya ledamot i Svenska arkeologiska samfundet valdes:

- Daniel Sahlén, fil Dr i arkeologi från University of Glasgow, nu verksam vid Stockholms läns museum.

Styrelsen diskuterade frågan om en institution kan vara ledamot i Samfundet. Frågan har ställts utifrån farhågan om potentiella intressekonflikter i samband med att Samfundet yttrar sig i remisser. Styrelsen betonade att endast enskilda personer i egenskap av arkeologer kan vara medlemmar i Samfundet.

Styrelsen beslutade även att göra en ny kampanj för att värva medlemmar till Samfundet, och att utforma nytt informationsmaterial som kan spridas i sociala media.

§ 9 GDPR

Med anledning av den nya dataskyddsförordningen (GDPR) diskuterade styrelsen Samfundets arbete med medlemsregistret, Gjallarhornet, och andra utskick, samt de åtgärder vi måste göra för att följa skärpningarna i lagen.

Styrelsen beslutade:

- Att medlemsregistret endast sparar namn, examen, adress, arbetsgivare och e-postadress.
- Att Samfundet inte sparar de Curriculum Vitae som skickas in i samband med ansökan om medlemskap.
- Att Samfundet gör ett utskick till samtliga medlemmar med information om vilka typer av uppgifter vi har över dem, samt hur de ska gå tillväga om de vill att informationen tas bort (d.v.s. utträde ur Samfundet).
- Att Samfundet skriver en arbetsbeskrivning för den ansvarige för medlemsregistret. Lars Ersgård ges i uppdrag att formulera arbetsbeskrivningen, i samråd med Åsa M Larsson.
- Att på hemsidan tydligt anger hur vi följer kraven i dataskyddsförordningen samt vem som är ansvarig för medlemsregistret, och vem man kontaktar om man vill plockas bort från det.
- Att i Gjallarhornet ange hur man säger upp prenumerationen av nyhetsbrevet.

§ 10 Resor

Styrelsen diskuterade Samfundets resor, och uppdraget som reseansvarig. Ordförande kontaktar Birgitta Hårdh angående kommande resor, samt Barbro Santillo Frizell med en förfrågan om hon kan tänka sig överta ansvaret för resorna.

§ 11 Hemsidan och facebook

Thomas Eriksson har tagit över Samfundets facebook-konto, och sidan uppdateras som det ska.

Sven Kalmring har tackat ja till att fortsätta ansvara för Samfundets hemsida.

§ 12 Gjallarhornet

Anna Tornberg lät via e-post meddela att arbetet med Gjallarhornet fortsätter som planerat. Nästa nummer ser lite tunt ut, och hon anmodade alla att skicka in bidrag. Styrelsen diskuterade idén att inkludera rapporter från de avtackningar (symposier, festskrifter etc.) som arrangeras för professorer som går i pension, och alla ställde sig positiva till detta.

§ 13 Övriga frågor

Nästa styrelsemöte äger rum i Norrköping. Den 13–14 oktober föreslogs som lämpliga datum.

§ 14 Möte i december


Styrelsen diskuterade lämpliga datum för decembermötet, och beslutade att ordförande skickar ut förslag på datum som styrelsen ombeds rösta på.

§ 15 Mötets avslutande

Ordförande förklarade mötet för avslutat.



Ingrid Berg
Ordförande



Fredrik Ekengren
Sekreterare



Sophie Bergerbrant
Justeringsperson